
Distriktsudvalget – referat 

 

Mødenr.: 51 

 

Dato: søndag, den 3. april 2022  

 

Tid: Kl. 9.00  

 

Sted: Severin Kursuscenter 

 

Deltagere:  

 

Birgitte Kronborg (D1), Ulrik (D2) Anni Busk Sørensen + 1 (D3), Helle 

Stengelshøj Madsen + 1 (D4), Lisbeth K. Tetsche + 1 (D5), Helle Juul (D7) 

+ 1, Benny Schultz + 1 (D8), Heidi Bohn Jespersen + 1 (D9), Aliice Øster-

gaard (D10), Inger Overby + 1 (D11/13), Eva Iversholt (D12), og Christina 

Volhøj + 1 (D14), Jakob B. Ravnsbo (næstformand, DRF), Morten Schram 

Rodtwitt (direktør, DRF) og Anne Silfwander ( klub- og sportschef, DRF) 

 

Afbud: 

 

Ole Kofoed-Dam ((D6) 

 

Referent:  

 

Jakob B. Ravnsbo  

 

1. Velkommen og valg af dirigent  

2. Godkendelse af referat 

3. Nyt fra DRF’s bestyrelse 

4. Spørgsmål/kommentarer fra klubber og distrikter til DRF 

5. Breddeaktiviteter 

6. Officials 

7. Reglementsændringer 

8. Stævnekoordinering 

9. Næste møde 

10. Evt.  

 

Ad 1 – Valg af dirigent: 

 

Arno valgtes som dirigent. 
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Ad 2 – Godkendelse af referat: 

 

Referatet blev godkendt med en bemærkning om, at det var usikkert, hvor-

vidt det var den tidligere formand for DISU, der havde bedt administratio-

nen om at deltage i møderne.  

 

JBR bad om, at bemærkninger til referatet fremover i første omgang sen-

des direkte til JBR, uden øvrige medlemmer cc. for at undgå lange mailkæ-

der. Hvis der er forhold som ikke rettes, eller ikke rettes ordentligt, kan man 

udvide modtagerkredsen eller medtage bemærkningerne på det kommende 

DISU møde. 

 

Ad 3 - Nyt fra administration og bestyrelse: 

 

JBR oplyste, at bestyrelsen netop havde vedtaget en ny forretningsorden 

for DISU, og JBR gennemgik i hovedtræk ændringerne.  

 

En betydelig del af de deltagende beklagede, at man ønskede at nedsætte 

mødefrekvensen fra 4 til 2 årlige møder og foreslog, at man i stedet fortsat-

te med 3-4 møder. JBR mente det lå inden for rammen af den nye forret-

ningsorden at holde en sådan mødefrekvens.  

 

Herefter var der ønske om, at man fortsat kan møde med 2 deltagere fra 

hvert distrikt. JBR lovede at vende det med bestyrelsen.  

 

Administrationen deltager ikke længere i møderne. Det var generelt enig-

hed om, at de månedlige møder, der afholdes online med Morten Rodtwitt 

var gode og gav et godt overblik over, hvad der sker i forbundet. I lyset 

heraf gav det god mening, at DISU møderne fremover ikke afholdes med 

deltagelse fra administrationen. 

 

Herefter blev arbejdsgruppens diskussionspunkter gennemgået: 

 

Pkt. 1 Koordinering af 
stævneterminer 

På E-niveau og D-

Kan DISU bakke op 
om denne formulering, 
hvor det fremadrettet 
eksplicit fremgår, at 

OK 
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niveau koordinerer 
distriktsbestyrelsen 
klubbernes ønsker til 
terminer på en upar-
tisk, hensynsfuld og 
transparent måde 

På C-niveau koordi-
nerer distriktsbesty-
relsen klubbernes 
ønsker til terminer 
på en upartisk, hen-
synsfuld og transpa-
rent facon, og i sam-
arbejde med nabodi-
strikterne.   

Distriktsbestyrelsen 
godkender ligeledes 
propositioner til 
ovenstående stæv-
ner. Koordinering af 
stævneterminer fore-
tages én gang årligt, 
og senest pr. 31. ja-
nuar.   

terminer til stævner på 
C-niveau skal koordi-
neres med nabodi-
strikter, og at koordi-
nering af stævneter-
miner foretages én 
gang årligt og senest 
pr. 31. januar 

Pkt 2 Distriktsmesterska-
ber  

• Distriktsbestyrelsen 
udbyder hvert år di-
striktsmesterskaber, 
jf. DRF’s Fælles Be-
stemmelser og di-
sciplinreglementer, i 
de discipliner og ka-
tegorier som distrik-
tet vurderer, er 
sportsligt forsvarlige.   

• Såfremt et distrikt 
ikke kan tilvejebringe 
et tilstrækkeligt antal 
startende ryttere til 
et distriktsmester-
skab, eller det på 
anden måde vurde-
res sportsligt fordel-
agtigt for rytterne, 
kan et distrikt gå 
sammen med et eller 

Kan DISU bakke op 
om denne formulering, 
hvor et distrikt kan gå 
sammen med et eller 
flere nabodistrikter om 
afvikling af et di-
striktsmesterskab? 

Det var overvejen-
de OK 
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flere nabodistrikter 
om afvikling af et di-
striktsmesterskab. 

Pkt 3 Support til distriktets 
klubber  

• Distriktsbestyrelsen 
er distriktets klubber 
behjælpelig med føl-
gende:   

• Vejledning omkring 
stævnepropositioner   

• Vejledning omkring 
afholdelse af gene-
ralforsamling  

• Vejledning omkring 
almindelig klubdrift   

• Sparring i forbin-
delse med evt. tvi-
ster imellem kluble-
delse og -
medlemmer  

I tilfældet, at di-
striktsbestyrelsen ik-
ke har mulighed for 
at vejlede indenfor 
ovenstående områ-
der, kan der henvi-
ses til DRF’s admini-
stration. 

Er DISU enig i opga-
verne i forbindelse 
med distriktsbestyrel-
sens support til klub-
berne, og er der evt. 
andre emner som 
DISU ser som gen-
nemgående opgaver i 
alle distrikter? 

OK 

Pkt 4 Distriktsbestyrelsen 
medvirker til og un-
derstøtter DRF’s 
administrations in-
troduktion og udbre-
delse af nye initiati-
ver og aktiviteter 
målrettet klubberne. 

Er DISU enig i denne 
opgave? 

OK 

Pkt 5  Distriktsbestyrelsen 
motiverer egnede 
personer til at ud-
danne sig som offi-
cial i Dansk Ride 
Forbund, og giver 

Er DISU enig i denne 
opgave? 

OK 
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udtalelse om perso-
ner som bliver hen-
vist fra Dansk Ride 
Forbund. 

Pkt 6 Distriktsbestyrelsen 
tilstræber, i samar-
bejde med DRF’s 
administration, at af-
holde følgende kur-
ser:  

o Minimum 2 offici-
alskurser årligt  

o Minimum 2 kurser 
årligt målrettet klub-
berne 

Er DISU enig i denne 
opgave? 

Indstillingen var 
OK, forudsat op-
gaven ændres, så 
det beskrives, 
hvad der skal af-
holdes og i hvilket 
omfang, uden mi-
nimumsangivelser. 

Pkt 7 Distriktsbestyrelsen 
behandler sager om 
optagelse af nye 
klubber i Dansk Ride 
Forbund, og er 
DRF’s administration 
behjælpelig med at 
vurdere faciliteter og 
organisation, ved 
eventuel udpegning 
af en rideklub som 
arrangør af A- og B-
stævner samt lokale 
muligheder for at af-
holde kurser. 

Er DISU enig i denne 
opgave? 

OK 

Pkt 8 Efter hvert distrikts-
rådsmøde indsender 
distriktsbestyrelsen 
referat fra mødet til 
DRF’s administrati-
on. En gang om året, 
i forbindelse med di-
striktsbestyrelsens 
aflæggelse af regn-
skab for distriktets 
klubber, indsendes 
regnskabet til DRF’s 
administration. Både 
referater fra distrikts-
rådsmøder samt di-
striktets seneste 
regnskab vil være of-

Er DISU enig i denne 
opgave? 

OK 
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fentligt tilgængeligt 
på rideforbund.dk 
under det enkelte di-
strikt.    

 *Dette ikke med 
henblik på DRF’s 
godkendelse af hen-
holdsvis referat 
og/eller regnskab, 
men udelukkende for 
at understøtte øn-
sket om transparens 
og at gøre informati-
onerne offentligt til-
gængelige. 

Pkt 9 I samarbejdet med 
distrikterne vareta-
ger DRF’s admini-
stration følgende  

opgaver og ansvar:  

• DRF’s administrati-
on forestår distrik-
ternes opkrævning 
af kontingent fra di-
striktets klubber. 
Opkrævningen fore-
tages sammen op-
krævning af kontin-
gentet til DRF, og 
opkrævningen ud-
specificeres således 
klubberne kan se 
hvilke beløb der går 
til henholdsvis di-
strikt og til DRF.    

Er der opbakning i 
DISU til at DRF’s ad-
ministration skal fore-
stå opkrævning af 
klubbernes kontingent 
til distrikterne? 

Overvejende nej 

Pkt 
10 

I samarbejdet med 
distrikterne vareta-
ger DRF’s admini-
stration følgende 
opgaver og ansvar:  

• DRF’s administrati-
on forestår afregning 
af godtgørelse (kør-
selsgodtgørelse og 
honorar) til TD’ere jf. 
DRF’s Fælles Be-

Er der opbakning i 
DISU til at DRF’s ad-
ministration varetager 
denne opgave?  

 

*Arbejdsgruppen øn-
sker at drøfte med 
DISU, om hvor vidt der 
er interesse for at DRF 
også tildeler TD’ere til 

Overvejende nej 
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stemmelser. C-stævner? 

Pkt 
11 

I samarbejdet med 
distrikterne vareta-
ger DRF’s admini-
stration følgende 
opgaver og ansvar:  

• DRF samarbejder 
med distrikterne om 
udvikling og afvikling 
af officialkurser.  

• DRF afholder alle 
omkostninger i for-
bindelse med udvik-
ling og afvikling af 
officielle officialkur-
ser.  

• DRF’s administrati-
on varetager udbeta-
ling af tilskud til offi-
cials der deltager i 
officialskurser. 

Er der opbakning i 
DISU til at DRF’s ad-
ministration varetager 
disse opgaver? 

Der var diskussion 
om hvilke tilskud, 
der skal ydes. Di-
strikterne har me-
get forskellig prak-
sis. Nogen giver 
tilskud af forskellig 
str, og nogen til 
opstart, nogen til 
senere og nogen 
giver slet ikke. 

Der er opfordret til, 
at man undersøger 
i de enkelte kom-
muner, hvilke til-
skud, der kan gi-
ves til officials. 
Den enkelte klub 
kan søge. Pkt. 11 
hviler 

Pkt 
12 

samarbejdet med di-
strikterne varetager 
DRF’s administration 
følgende opgaver og 
ansvar:  

• DRF’s administrati-
on varetager, i sam-
arbejde med Equipe, 
den løbende visning 
af det enkelte di-
strikts ranglistepla-
ceringer på ridefor-
bund.dk under det 
enkelte distrikt. 

Er der interesse i 
DISU for og opbakning 
til, at DRF’s admini-
stration varetager 
denne opgave?  

 Såfremt der er op-
bakning til denne op-
gave, er det arbejds-
gruppen holdning at 
der i regi af DISU skal 
udarbejdes en fælles 
retningslinje for rangli-
ster for alle distrikter.  

 Obs. Kræver IT-
mæssig udvikling (est.  

kr. 50-60.000) som 
prioriteres af DRF. 

Overvejende nej 

Pkt 
13 

I samarbejdet med 
distrikterne vareta-
ger DRF’s admini-
stration følgende 
opgaver og ansvar:  

Er der interesse i 
DISU for at DRF’s 
administration tilbyder 
en fælles indkøbsord-
ning til distrikterne? 

OK 
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• DRF’s administrati-
on varetager en ind-
købsordning på 
tværs af alle distrik-
ter, jf. denne forret-
ningsordens bilag 3, 
med henblik på at 
opnå fordelagtige 
priser på rosetter, 
plaketter, dækkener, 
tøj samt øvrige rele-
vante produkter. Det 
er dog frivilligt for det 
enkelte distrikt om 
distriktet ønsker at 
indgå i indkøbsord-
ningen. 

Pkt 
14 

Såfremt der er op-
bakning i DISU til, at 
DRF’s administration 
skal varetage opga-
verne drøftet i pkt. 9, 
pkt. 10 og pkt. 11, 
forestiller arbejds-
gruppen sig, at det 
aftales nærmere 
hvor stor en andel af 
distriktskontingentet 
der skal allokeres til 
de specifikke indsat-
ser.  

Ligeledes forestiller 
arbejdsgruppen sig, 
at der endvidere af-
tales, hvor stor en 
andel af distriktskon-
tingentet der tilfalder 
DRF som et admini-
strationsbidrag, der 
delvist skal dække 
omkostninger til en 
ny medarbejder, 
som skal varetage 
samarbejdet med di-
strikterne og løfte de 
beskrevne opgaver.   

Til videre drøftelse i 
DISU 
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JBR oplyste, at arbejdsgruppen forholder sig til distrikternes input og på 

baggrund heraf, udarbejdes et oplæg til bestyrelsen.  

 

Ad 4 – Spørgsmål/kommentarer fra klubber og distrikter til bestyrelsen og 

administration 

 

Der var fortsat ønske om at distrikterne orienteres om, hvilke klubforsøg, 

der finder sted i distrikterne. Det kunne overvejes om en sådan oversigt kan 

tages med på månedsmøderne med Morten Rodtwitt. JBR videregiver op-

fordringen hertil. 

 

Ad 5 - Breddeaktiviteter: 

 

Eva oplyste, at der var en hel del nye ting på banen. Hun kommer med in-

fomateriale, så vi kan se, hvad det går ud på, på næste møde. 

 

Ad 6 - Officials:  

 

Helle Juul oplyste, at det kneb med at rekruttere TDere på Fyn.  

 

I D14 har de større problemer med at fastholde de TD emner, de finder, og 

der er generelt problemer med, at kurserne afholdes så sjældent, at det er 

svært at fastholde, når emnerne skal vente halve eller hele år på at komme 

på kursus.  

 

Det blev også drøftet om 10 timer er for lange vagter.  

 

Inger Overby forslog, at hvis man laver TD kurser i distrikterne, så kan man 

måske få nogen i gang hurtigere. Der blev efterlyst en præsentation af, 

hvad en TD laver, og om der kan laves virtuelle kurser. 

 

Ad 7 – Reglementsændringer: 

 

Det er fortsat et stort ønske, at der afholdes en reglementsdag. JBR vide-

regiver ønsket til administrationen. 

 

Ad 8 –Stævnekoordinering  

Der var tilfredshed med bestyrelsesbeslutningen om at nedsætte en ar-

bejdsgruppe med henblik på at komme med oplæg til ny stævnestruktur. 

Distrikterne ønskede at blive involveret i stævnestrukturarbejdet og vil ger-

ne høres. 
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Ad 9 - Næste møde: 

 

Det aftaltes, at næste møde holdes på Café Bæltestedet 16. juni 2022 kl. 

17.00. 

 

Ad 10 - Evt.: 

 

Det blev diskuteret om man kan deltage på Repræsentantskabsmøde via 

Teams. Den elektroniske afstemning var man generelt tilfreds. Man mente 

dog der var blevet meldt for sent ud.  

 

Der var tilfredshed med at repræsentantskabsmøderne afholdes centralt i 

Danmark. 

 

Der var et ønske om at man kunne se indstillingerne til årets official og læ-

se, hvad der var skrevet om de enkelte og hvem der var nomineret. 

 

 
 


